

**SOALAN NO. : 12**

**DEWAN RAKYAT MALAYSIA  
PERTANYAAN LISAN**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA :**

**TARIKH : 07 APRIL 2014 (ISNIN)**

**SOALAN :**

**Dr. Ong Kian Ming [ Serdang ]** minta **MENTERI SUMBER ASLI DAN ALAM SEKITAR** menyatakan mengapa tidak ada sebarang tindakan diambil, berdasarkan Akta Perlindungan Hidupan Liar 2010, terhadap Rona Wildlife dan Anson Wong yang didakwa terlibat dalam penyeludupan haiwan liar dalam program Al-Jazeera "The Return of the Lizard King".

**JAWAPAN:**

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pihak Kementerian menerusi Jabatan Perlindungan Hidupan Liar dan Taman Negara (PERHILITAN) amat memandang serius dakwaan oleh *Al-Jazeera* mengenai syarikat Rona Wildlife yang didakwa milik Anson Wong (Wong Keng Liang) yang kembali menjalankan aktiviti penyeludupan hidupan liar. Tindakan siasatan dan langkah penguatkuasaan segera telah diambil oleh Jabatan PERHILITAN terhadap isu ini.

Jabatan PERHILITAN sentiasa memantau setiap pergerakan Anson Wong dan isterinya (Cheah Bing Shee) terutamanya selepas Anson Wong dibebaskan dari penjara pada tahun 2012.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, Anson Wong ditahan di KLIA atas cubaan menyeludup 95 ekor *Boa constrictor* tanpa permit pada 27 Ogos 2010. Beliau telah didakwa dan semua lesen serta permit khas milik Anson Wong dan isterinya Cheah Bing Shee telah dibatalkan pada 22 September 2010 dan semua hidupan liar terjadual di bawah Akta Pemuliharaan Hidupan Liar 2010 (Akta 716) milik mereka telah dirampas. Semenjak itu, Jabatan PERHILITAN tidak lagi mengeluarkan lesen atau permit atas nama Anson Wong atau Cheah Bing Shee. Dakwaan syarikat petshop Rona Wildlife adalah milik Anson Wong adalah tidak benar di mana mengikut Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) ia adalah milik individu bernama Muthu Komar A/L Kuppan.

Jabatan PERHILITAN juga telah membatalkan lesen perniagaan petshop Rona Wildlife yang dimiliki Muthu Komar A/L Kuppan kerana menyimpan 5 ekor Elongated Tortoise (*Indotestudo elongata*) yang dilindungi sepenuhnya di bawah Akta 716 tanpa permit khas.

Sekian, terima kasih.